

## **Lebanese Committee for The Blue Shield Statement Beirut - August 2024**

**As the cycle of violence continues in the region, (Gaza and Lebanon, and specifically South Lebanon) the Lebanese Committee for The Blue Shield (LCBS) is deeply saddened by the tragic loss of human lives resulting from the ongoing armed conflict since October 2023.**

LCBS expresses its grave concern over the imminent threats posed by this violence to both tangible and intangible cultural heritage, which is increasingly at risk of being targeted or suffering collateral damage. Cultural heritage is not just a legacy but rather a human right that represents the identity and history of societies and peoples, and we all have a responsibility to protect it.

In light of this, LCBS emphasizes the importance of the 1954 Hague Convention, adopted under the auspices of UNESCO after World War II. This Convention was established to safeguard cultural heritage both in peacetime and during armed conflict.

In accordance with its mission, the LCBS reaffirms its unwavering commitment to the preservation of cultural heritage and underscores that the enforcement of international law and conventions is essential to ensuring the protection of cultural property in times of conflict.

*\* Lebanese Committee for The Blue Shield is the national committee representing Blue Shield International, an international organization established in 1996 to protect cultural heritage in the event of armed conflict and disasters of human or natural origin.*

## بيان اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق

بيروت - آب ٢٠٢٤

مع استمرار دائرة العنف في المنطقة، (في غزة وفي لبنان وفي الجنوب اللبناني خاصة)، تعبّر اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق (LCBS) عن حزنها العميق على المأساة البشرية الناجمة عن استمرار النزاع المسلح منذ أكتوبر / تشرين الأول ٢٠٢٣.

كما تعرب اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق عن قلقها البالغ إزاء التهديدات المباشرة التي يشكلها هذا العنف على الإرث الثقافي المادي وغير المادي، والذي يتعرض بشكل متزايد للاستهداف المباشر أو يتعرض لأضرار جانبية. فالإرث الثقافي ليس مجرد تراث، بل هو حق من حقوق الإنسان، يمثل الهوية والتاريخ للمجتمعات والشعوب وتقع علينا جميعاً مسؤولية حمايته.

وفي ضوء ذلك، تؤكد اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق على أهمية الالتزام باتفاقية لاهاي لعام 1954، التي صيغت تحت رعاية اليونسكو بعد الحرب العالمية الثانية. وتم وضع هذه الاتفاقية لحماية التراث الثقافي في زمن السلم وأثناء النزاعات المسلحة.

وفقاً لمهمتها، تؤكد اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق من جديد التزامها الثابت بالحفاظ على الإرث الثقافي وتؤكد أن تطبيق القانون الدولي والاتفاقيات أمر ضروري لضمان حماية الممتلكات الثقافية في أوقات النزاع.

\*اللجنة اللبنانية للدرع الأزرق هي اللجنة الوطنية التي تمثل منظمة الدرع الأزرق الدولية، وهي منظمة دولية تأسست عام ١٩٩٦ لحماية التراث الثقافي في حالة النزاع المسلح والكوارث الطبيعية ومن صنع الإنسان.